

Autorinnen und Autoren

Die Texte und die Auswahl der Karikaturen in diesem Katalog sind das Produkt einer langfristigen Zusammenarbeit. Die finale Texterstellung und Bildredaktion lag bei den Herausgeberinnen. Die folgenden Kolleginnen und Kollegen haben Bild- und Textmaterial beigetragen:

Herausgeberinnen

Anna Kollatz ist Professorin für Islamwissenschaft an der Universität Heidelberg. Veruschka Wagner forscht unter anderem zu osmanischen/türkischen Karikaturen und Sklaverei im Osmanischen Reich in der Abteilung für Islamwissenschaft und Nahostsprachen der Universität Bonn.

Mitwirkende

Erdem Çolak ist ein multidisziplinärer Künstler und Assistenzprofessor an der Fakultät für Politikwissenschaft und öffentliche Verwaltung der Middle East Technical University, Türkei.

Eberhard Dziobek hat in Ägyptischer Archäologie promoviert. Er studiert jetzt Vorderasiatische Kulturgeschichte an der Universität Heidelberg.

Elif Kiraz ist angehende Doktorandin im Fach Geschichte. Ihren Master in Geschichte erhielt sie an der Bilgi-Universität, Istanbul.

Juho Korhonen ist Soziologe und Historiker. Er arbeitet zu Imperien und Demokratie, besonders zum globalen Eurasien und Geschichtspolitik.

Katrin Köster ist Doktorandin der Arabistik und wissenschaftliche Koordinatorin des Forschungszentrums Global Dynamics an der Universität Leipzig.

Valentina Marcella ist Assistenzprofessorin für Turkologie an der Universität L'Orientale in Neapel.

Uğur Zekeriy Peçe ist Assistenzprofessor für Geschichte an der Lehigh Universität, USA.

Sergey Troitskiy ist Senior Researcher am Estnischen Literaturmuseum (Tartu).

Areej Yahya ist Doktorandin der Islamwissenschaft an der Universität Heidelberg.

Authors

The texts and the selection of caricatures in this catalogue are the product of a long-term collaboration. The editors alone are responsible for the final text and image design. The following colleagues contributed image and text material:

Editors

Anna Kollatz is a professor of Middle East Studies at the University of Heidelberg. Veruschka Wagner's research interests include Ottoman/Turkish caricatures and slavery in the Ottoman Empire at the Department of Islamic Studies and Near-Eastern Languages at the University of Bonn.

Contributors

Erdem Çolak is a multidisciplinary artist and an Assistant Professor in the Department of Political Science and Public Administration at Middle East Technical University, Turkey.

Eberhard Dziobek holds a PhD in Egyptian Archaeology. He is now a student of Near Eastern Cultural History at Heidelberg University.

Elif Kiraz is a Pre-Doctoral Researcher in History. She holds a History M.A. from İstanbul Bilgi University.

Juho Korhonen is a sociologist and historian of empires and democracy, focusing especially on global Eurasia and the politics of history.

Katrin Köster is a PhD student in Arabic Studies and a Research Coordinator at the Research Centre Global Dynamics, Leipzig University.

Valentina Marcella is Assistant Professor in Turkish Studies at L'Orientale University of Naples.

Uğur Zekeriy Peçe is Assistant Professor of History at Lehigh University, USA. Sergey Troitskiy is Senior Researcher at the Estonian Literary Museum (Tartu).

Areej Yahya is a doctoral student in Middle East studies at the University of Heidelberg.

